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Voortzetting van bovengrondse berging van
nucleair afval

Bij brief van 11 november 2002 aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-
Generaal heeft de Staatssecretaris van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en
Milieubeheer zijn standpunt medegedeeld over de voortzetting van zijn beleid ten aanzien
van de eindberging van nucleair afval. De Staatssecretaris neemt zich voor om voorlopig
te kiezen voor langdurige bovengrondse opslag van het in Nederland geproduceerde afval
bij de COVRA. Onderzoek naar ondergrondse berging wordt helaas voortgezet.
De maatschappelijke discussie over de manier waarop verder gegaan moet worden met
de berging lijkt niet te worden gevoerd.
De drie noordelijke milieufederaties van Friesland, Groningen en Drenthe betreuren het
dat dit standpunt niet in samenspraak met de Tweede Kamer tot stand is gekomen. Een
zo belangrijk item mag in onze ogen niet zonder overleg met de Kamer worden
vastgesteld. 1

Op 6 november 2002 heeft de Europese Commissie de concept-richtlijn COM(2002)0605
vastgesteld. Deze concept-richtlijn heeft de intentie om voor de lidstaten vast te stellen dat
voor berging van nucleair afval de diepe ondergrond gebruikt moet gaan worden. Volgens
de concept-richtlijn dient iedere lidstaat in uiterlijk 2008 een nationaal plan gereed te
hebben voor de ondergrondse berging van nucleair afval en zelfs locaties hiervoor te
hebben aangewezen. Lang levend radioactief afval zou al vanaf 2018 geborgen moeten
worden. Voor zover bekend heeft de Staatssecretaris op deze richtlijn nog niet
gereageerd.

                                                                
1 In een brief aan de ministerraad van 21 juni 2001 hebben de drie noordelijke milieufederaties en het
Zoutkoepeloverleg overigens hun reactie gegeven op het rapport “Terugneembare berging, een begaanbaar
pad?” van de Commissie Opberging Radioactief Afval (CORA). In die reactie is aangegeven dat ondergrondse
berging om verschillende redenen niet mag plaatsvinden en dat Nederland dient af te zien van ondergrondse
berging. Een kopie van deze reactie is bijgevoegd.



De noordelijke milieufederaties hebben de volgende bezwaren tegen de richtlijn:
- Het beleid van de Staatssecretaris om in Nederland te komen tot een maatschappelijk

aanvaardbare vorm van berging van nucleair afval dreigt door de Commissie te
worden gefrustreerd.

- Het beleid van de Staatssecretaris om bovengrondse berging voort te zetten, dreigt
door de Commissie te worden geblokkeerd.

- Onder druk van de Commissie dreigt er binnen Europa een snelle keuze te worden
gemaakt voor berging in de ondergrond, terwijl de risico’s hiervan nog onvoldoende in
kaart zijn gebracht en de onzekerheden groot zijn.

De noordelijke milieufederaties pleiten ervoor dat Nederland haar eigen beleid van
bovengrondse berging voortzet en dat onderzoek naar een beveiligde bovengrondse
berging wordt geïntensiveerd. De maatschappelijke discussie over berging van nucleair
afval moet blijven worden gevoerd.

De noordelijke milieufederaties pleiten ervoor dat Nederland in Europees verband wijst op
de mogelijke risico’s van ondergrondse berging van nucleair afval. Het stellen van een
deadline voor aanwijzing van locaties gaat voorbij aan de bestaande onzekerheden over
berging van nucleair afval in de diepe ondergrond.

De noordelijke milieufederaties pleiten ervoor om, gezien de risico’s en het ontbreken van
mogelijkheden het afval terug te nemen op langere termijn, af te zien van ondergrondse
berging en dit standpunt in te brengen als reactie op de genoemde concept-richtlijn van
de Commissie.

De noordelijke milieufederaties verzoeken u, als leden van de Tweede Kamer der Staten-
Generaal in het algemeen en als leden van de Commissie voor Milieu en leden van de
Commissie voor Economische Zaken in het bijzonder, de Staatsecretaris van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Milieu ertoe te bewegen bovenstaande punten
in zijn beleid en reactie op de Concept-richtlijn van de Commissie COM(2002)0605 op te
nemen.

Wij pleiten ervoor dat het standpunt van de Staatssecretaris alsnog wordt besproken in de
Kamer zodat de volksvertegenwoordiging de mogelijkheid krijgt om invloed hierop uit te
oefenen. Graag sturen wij u bij die gelegenheid onze inhoudelijke reactie op de brief van
de Staatssecretaris van 11 november 2002.
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